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 ( تشييد الإنشاءات المعدنية  +)مقاولات  ( )مقاولات البناء ي: لنشاطشركات المزاولة المعايير ترخيص وتقييم 

Criteria for licensing and evaluating (Building Contracting Companies) & (Steel Constructions Contracting) 

 الفئة 

Category 

المشاريع  

 والأعمال  

Projects & 

Works  

 ة   معايير الكوادر الهندسي 

   Engineers Standards    

 *  معايير العمالة 

Laborer Standards 

#  
 )بكالوريوس( التخصص

Specialization (Bachelor) 

 ةسنوات الخبر 

Experience Yrs  

 مهندس  /المساحة

Area per Eng.  
# 

 عامل / المساحة

Area / Labor 

 الأولى 

First 

غير محدودة  

 الطوابق 

(Unlimited ) 

3 
 )تنفيذ(  مهندس مدني

(Execution) Eng. Civil 

10 years 

 18,000 m2   100 190  m2 7 years 

5 years 

 الثانية 

Second 

 12أرضي +  

(G + 12 ) 
2 

 )تنفيذ(  مهندس مدني

(Execution) Eng. Civil 

7 years 
15,000 m2 70 160  m2 

5 years 

 الثالثة 

Third 

 4أرضي +  

(G + 4 ) 
1 

 )تنفيذ(  مهندس مدني

(Execution) Eng. Civil 
5 years 12,000 m2 40 130  m2 

 الرابعة 

Fourth 

 أول أرضي+ 

(G + 1 ) 
1 

 )تنفيذ(  مهندس مدني/معماري 

Eng.(Execution) .Arch / Civil 

Or Civil Diploma (Execution) 

3 years (Bachelor) / 

5 years (Diploma) 
6,000 m2 10 100  m2 

 مُصنفة الغير  الأنشطة 

Uncategorized Activities 
1 

 وسنوات الخبرة المعتمدة  وحسب التخصصلكل نشاط  واحد مهندس

One engineer for each activity, according to specialization and years of experience 

 العمال * سكن 

Labor Accommodation 

 . %( من عدد العمالة(50)بحد أدنى لنسبة ) الأماكن المخصصة بذلك بدبي  العمالة فيلعدد  عمال مناسبتوفير سكن 

Providing labor accommodation suitable for the number of labors in the designated places in Dubai,  

(A minimum of (50%) of the number of workers). 

 ملاحظات 

Notes 

 كافة المهندسين على عضوية جمعية المهندسين بدولة الإمارات العربية المتحدة. حصول -1

 الكفاءة الفنية الخاص بإمارة دبي.  المهندسين لاختبارات اجتياز -2

 المشاريع.ويتزايد العدد طردياً مع تزايد مساحات  الفنية،هو الحد الأدنى لسجل المزاولة والعمالة عدد المهندسين  -3

 المعدنية.  الإنشاءات تشييد مقاولات أو  البناءشركات المقاولات المعنية بالتصنيفات أعلاه هي المنشآت التي تعمل في مجال مقاولات  -4

كثر  على  حدا و مهندس اعتماد5-    وسنوات الخبرة المعتمدة.  المطلوب التخصص  حسب نشاط من أ

1- All engineers must obtain membership in the Society of Engineers in the United Arab Emirates. 

2- The engineers must pass the technical proficiency tests for the Emirate of Dubai. 

3- The number of engineers & labor is the minimum for the technical practice record, and the number increases directly with the 

increase in project areas.  

4-The contracting companies concerned with the above classifications are (Building Contracting or Steel Contracting). 

5- One engineer can be accredited on more than one activity according to required specialization and years of experience. 

 )تنظيم أعمال البناء في إمارة دبي(.  بشأن: 1999 ( لسنة3) الأمر المحلي رقم الالتزام باشتراطات ▪ 

 www.dm.gov.aeبموقع البلدية 2021(253يرجى الإطلاع على القرار الاداري رقم ) المعلومات،لمزيد من  ▪

▪ Compliance with the requirements of local order No. (3) /1999 (Organizing construction works in the Emirate of Dubai). 

▪ For more information regarding the above, please see The Administrative Decisions No. (253) /2021)  www.dm.gov.ae 

 المقاولينولجنة قيد وترخيص مزاولة مهنة الاستشارات الهندسية  

 The Committee of Registration and Licensing the Practice of Engineering Consultancy & Contracting 


